
 

Valtuutettu Anita Mäkilän ym. valtuustoaloite uintimahdollisuuden lisäämiseksi 
Naantalissa 
 
Kaupunginvaltuusto 10.10.2022 § 87      
     
 
 
 
 

Valtuutettu Anita Mäkilä luki ja jätti seuraavan 6 valtuutetun allekirjoittaman 
valtuustoaloitteen: 
 
”Meillä Naantalissa on hyvät mahdollisuudet harrastaa monenlaista 
terveyttä edistävää toimintaa. On kauniissa maisemissa olevia kävelyteitä, 
kuntoportaat, jäähalleja useampikin, urheilukenttiä, pururatoja, 
kuntoilulaitteita ulkona, kuntosaleja ym. Näistä kuitenkin useat 
liikuntamuodot ovat sellaisia joissa kaikki eivät pysty käymään joko ikänsä 
tai jonkin vammansa vuoksi. Sellainen jossa kaikki voisivat käydä on 
uintimahdollisuus talvisin, joka Naantalista puuttuu. Uinti on kaiken ikäisille 
kaupunkilaisille erinomainen terveyden ja hyvinvoinnin edistäjä. Se 
ennaltaehkäisee monenlaisten sairauksien syntyä. 
 
Kun haluamme lisää asukkaita Naantaliin, ympärivuotinen 
uintimahdollisuus olisi hyvä vetonaula. Uima-altaat voisi rakentaa 
mahdollisesti tulevan monitoimihallin yhteyteen. Suihku- ja saunatilat 
voisivat olla yhteisiä muiden liikuntalajien kanssa. 
 
Usein kuulee mainittavan että täältä on kuljetus Raision Ulpukkaan tai voi 
mennä kylpylään ja Naantali on meren äärellä. Kuljetus Raisioon on 
kuitenkin vain kerran viikossa, se on tiettyyn aikaan, joka ei kaikille sovi ja 
ikäihmiset eivät useinkaan halua enää illalla olla liikkeellä. On hyvä 
muistaa, että myös eläkeläiset Naantalissa rahoittavat palveluja. 
Huomioitavaa on myös se, että kaikkien tulotaso ei riitä autoon, jolla voisi 
ajaa UIpukkaan. Kylpylässä ei ole lapsille lasten allasta lainkaan ja 
uintiallasta mainostetaan terapia-altaaksi ja se on melko pieni. Tiedämme 
myös että meri on kesällä kelvoton viikkoja levän takia ja mietityttää että 
onkohan Luonnonmaalla uintimahdollisuutta kesällä meressä lainkaan. 
 
Uima-osaston ei tarvitsisi olla hulppea, vain yksi iso allas ja lastenallas 
riittäisi. Uimassa voisi käydä päivällä koululaiset, iltapäivisin ja iltaisin muut 
kaupunkilaiset, ja varmaan vauvauinnille ja kilpauimareille löytyisi oma 
aikansa. 
 
Toivottavasti näistä asioista ollaan yhtä mieltä ja uintimahdollisuus talvisin 
jä jestyisi monitoimihallin yhteyteen sitten kun sitä aletaan suunnittelemaan 
ja rakentamaan. Kaupunki selvittää mahdollisuuden tähän sekä 
kustannukset.” 
 

Päätös Valtuustoaloite merkittiin vastaanotetuksi. 
   
 
Kaupunginhallitus 24.10.2022 § 298      
     
 
 
 
 



 
Esittelijä Kaupunginjohtaja 

 
Päätösehdotus Kaupunginhallitus lähettää valtuustoaloitteen  teknisen 

lautakunnan valmisteltavaksi. Aloitteen vastuuvalmistelijaksi 
nimetään kiinteistöpäällikkö Pekka Alm. 
 
Valtuustoaloitteen käsittelyprosessi saa kestää korkeintaan 
yhden vuoden aloitteen jättämisestä lukien. 

  
Päätös Kaupunginjohtajan ehdotus hyväksyttiin. 
   
 
Tekninen lautakunta 24.10.2023 § 126      
     
 
 
 
 
Valmistelija Kiinteistöpäällikkö Pekka Alm 17.10.2023 

 
Edellisen kerran valtuusto käsitteli ympärivuotisten uintimahdollisuuksien 
parantamishanketta 12.10.2020 (72§). Tarve, mahdollisuudet ja 
kustannukset eivät ole olennaisesti muuttuneet edellisen tarkastelun 
jälkeen.  
 
Uimarantoja ja uimapaikkoja on sekä Kanta-Naantalissa että saaristossa. 
Talviuintipaikkoja ylläpidetään kaupungin toimesta Nunnalahdessa ja 
Taimossa. Lisäksi Naantalin Purjehdusseura on järjestänyt avantouintia 
Lammasluodossa. 
 
Aurinkosäätiön uima-altaassa järjestetty myös monenlaista vesiliikuntaa 
niin naantalilaisten yhdistysten kuin myös kaupungin soveltavan liikunnan 
toimesta. Vauvauintia on järjestänyt yksityinen toimija. 
  
Naantalin kylpylä järjestää vesijumppaa aikuisille omissa tiloissaan. 
Kaupungilla on sopimus kylpylän kanssa, mikä mahdollistaa naantalilaisille 
normaalihintoja edullisemman käytön sovittuina aikoina. 
 
Koska alueella on laajemmin tarkasteltuna hyvien bussiyhteyksien varrella 
lisäksi useita uimahalleja ja vesihuvipuistoja, on uintimahdollisuuksia 
Naantalissa pidettävä vähintään kohtuullisina.  
 
Edellisessä valtuustoaloitetarkastelussa esitettiin uimahalli otettavaksi 
suunnitteluun jäähallin uudistamisen jälkeen. Jäähallin peruskorjausta tai 
laajennusta ei ole kuitenkaan vielä saatu taloussuunnitelmaan, koska 
rakennusten investointien resurssit ovat sidottuina pitkälle tulevaisuuteen 
koulu- ja palveluverkon uudistamishankkeeseen. 
  
Palveluverkon keskustan kiinteistöjen yhteydessä ei ole nykykaavojen 
puitteissa osoitettu tilaa uimahallin rakentamiselle. Kalevanniemen 
koulutontin yhteyteen ei ole etenkään tarvittavaa tilaa uimahallille. 
 
Maarianrinteen asemakaavamuutoshanke on tekeillä. Kaavamuutoksen on 
tarkoitus mahdollistaa kylpylärakennuksen toteuttamisen Naantaliin 
lähivuosina. 
 



Rakennushankkeet tarkastellaan ensivaiheessa tilantarveanalyysin 
yhteydessä. Tilantarveanalyysin kaupungissa laatii käyttäjäyksikkö. 
Uimahalleista ei ole laadittu tilantarveanalyysejä. 
 
Tällä hetkellä kaupungilla ei ole ohjelmissaan uimahallihankkeita ottaen 
huomioon kohtuullisen hyvän uimapaikkatilanteen.  
 
 

Esittelijä Tekninen johtaja 
 

Päätösehdotus Tekninen lautakunta päättää antaa selostusosan mukaisen 
vastauksen Valtuutettu Anita Mäkilän ym. 
valtuustoaloitteeseen uintimahdollisuuden lisäämiseksi 
Naantalissa. 

  
Päätös Teknisen johtajan päätösehdotus hyväksyttiin. 
 
   
 
Kaupunginhallitus 06.11.2023 § 324        
1078/00.01.02.03/2022     
 
   
 

 
Esittelijä Kaupunginjohtaja 

 
Päätösehdotus Kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle: 

 
- Kaupunginvaltuusto merkitsee teknisten palveluiden 
valtuutettu Anita Mäkilän ym. aloitteeseen antaman 
selvityksen tiedokseen. 
 
- Valtuutettu Anita Mäkilän ym.  aloite merkitään loppuun 
käsitellyksi. 

  
Päätös Kaupunginjohtajan ehdotus hyväksyttiin. 
 
   


